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  CONSILIUL MUNICIPAL BĂLŢI                 СОВЕТ МУНИЦИПИЯ БЭЛЦЬ 
             
 

 
PROCESUL – VERBAL nr.7 

din 23.03.2018 
 

”al şedinţei extraordinare a Consiliului municipal Bălţi” 
 

În total consilieri ai Consiliului municipal Bălţi – 35, din ei sunt prezenţi 28 (lista se 
anexează), sunt absenţi motivat – 7 (lista se anexează). 

 
Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți.  

         A menționat că în lucrările şedinţei participă 28 de consilieri. În conformitate cu art. 19 al 
Legii privind administraţia publică locală, şedinţa se consideră deliberativă.  
                  În lucrările şedinţei au luat parte: 

1. Şefii direcţiilor, secţiilor și serviciilor primăriei mun. Bălți; 
2. Directorii, managerii întreprinderilor municipale, IMSP;  

3. Reprezentanţii mass-media. 
A propus onorarea drapelului de stat al Republicii Moldova, drapelului mun. Bălți, precum 

și interpretarea imnului Republicii Moldova şi imnului municipiului Bălţi la începutul ședinței.  

 
(s-au intonat imnurile, toți s-au ridicat). 

 
Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți.  
            A menționat că, în conformitate cu art. 16, alin. 7) al Legii privind administraţia publică 

locală, consiliul local alege prin vot deschis, cu votul majorităţii consilierilor prezenţi, pentru 
durata unei şedinţe, un preşedinte care o prezidează.  

A propus candidatura consilierului – Bondari Olga. 
 A supus votului candidatura președintelui ședinței. 
 

AU VOTAT: 
Pro – 25,  Contra – 0,  S-au abţinut – 3.  

 
(consilierul și-a ocupat locul în prezidium) 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți.  
A menționat că, la 20 martie 2018 a fost adoptată Hotărîrea CEC nr. 1474 cu privire la 

atribuirea unor mandate de consilier în Consiliul municipal Bălți, au fost ridicate, în baza cererilor 
de demisie, mandatele consilierilor Șmulschii Ghenadie și Grigoriș in Nicolai aleși pe lista 
Partidului Politic Partidul Nostru în Consiliul municipal Bălți. Întrucît lista candidaţilor supleanţi 

ai Partidului Politic Partidul Nostru s-a epuizat, a fost restabilit şirul descrescător, iar după 
restabilirea acestuia, cele mai mari valori numerice le-au revenit listelor de candidați ale Blocului 

electoral „Platforma Populară Europeană din Moldova - Iurie Leancă” și Partidului Comuniștilor 
din Republica Moldova, astfel au fost atribuite mandatele de consilier în Consiliul municipal Bălți 
candidaților supleanți Vacarciuc Vadim de pe lista Blocului electoral „Platforma Populară 

Europeană din Moldova - Iurie Leancă” și Poneatovschi Alexandru de pe lista Partidului 
Comuniștilor din Republica Moldova.  

A preavizat consilierii Vacarciuc Vadim și Poneatovschi Alexandru asupra obligaţiei de a 
respecta termenul de 30 de zile pentru înlăturarea stării de incompatibilitate în cazul apariției 
acesteia. 

 
(dl Grigorișin Nicolai a înmînat legitimație de consilier, insignă, flori noilor consilieri) 



Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  

A întrebat consilierii prezenţi ce obiecţii, propuneri sunt referitor la ordinea de zi, 
1. Cu privire la propunerea candidaturilor în calitate de membri ai Consiliului electoral al 

circumscripţiei electorale mun. Bălţi.  

Raportor – Irina Serdiuc – secretar al Consiliului municipal Bălți. 
 

Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  
A întrebat dacă sunt întrebări, propuneri privind modificarea sau completarea ordinei de zi. 

 

Serdiuc Irina, secretarul Consiliului municipal Bălți.  
 A propus de a include în ordinea de zi următoarele chestiuni, care au fost examinate în 

cadrul comisiilor consultative de specialitate și sunt însoțite de rapoartele subdiviziunilor: Cu 
privire la operarea modificărilor în anexa nr.1 la decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 14/5 din 
21.12.2017 “Cu privire la aprobarea contractului de subvenţionare a Întreprinderii Municipale 

“Direcţia Reparaţii şi Construcţii  Drumuri Bălţi” pentru anul  2018”. 
A menționat că, proiectul trebuia să fie avizat de către : 

- comisia consultativă de specialitate pentru activităţi economico-financiare, care nu și-a 
desfășurat luvrările din cauza neprezenței consilierilor,  

- comisia consultativă de specialitate pentru gospodărie municipală, administrarea bunurilor 

şi protecţia mediului care a avut loc, dar n-au eliberat avizul său din lipsa numărului 
necesar de voturi, din 5 consilieri prezenți 2 se aflau în conflict de interese, proiectul a fost 

votat cu 3 voturi ”pro”, ce contravine legislației,  
- comisia consultativă de specialitate pentru drept și disciplină care a dat aviz pozitiv. 

 

Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  
A supus votului ordinea de zi ca bază.  

 
AU VOTAT: 
Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut –0.  

 
Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  

A propus de a vota propunerea secretarului Consiliului municipal Bălți privind includerea 
în ordinea de zi a proiectului de decizie ”Cu privire la operarea modificărilor în anexa nr.1 la 
decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 14/5 din 21.12.2017 “Cu privire la aprobarea contractului 

de subvenţionare a Întreprinderii Municipale “Direcţia Reparaţii şi Construcţii  Drumuri  Bălţi” 
pentru anul  2018””. 

 
AU VOTAT: 
Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut –0.  

 
Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  

A supus votului ordinea de zi în întregime: 
1. Cu privire la propunerea candidaturilor în calitate de membri ai Consiliului electoral al 

circumscripţiei electorale mun. Bălţi.  

Raportor – Irina Serdiuc – secretar al Consiliului municipal Bălți. 
2. Cu privire la operarea modificărilor în anexa nr.1 la decizia Consiliului municipal Bălţi nr. 

14/5 din 21.12.2017 “Cu privire la aprobarea contractului de subvenţionare a Întreprinderii 
Municipale “Direcţia Reparaţii şi Construcţii  Drumuri  Bălţi” pentru anul  2018”. 
Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 

 
AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  
 

 



Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  

A propus de a aproba regulamentul ședinței, după cum urmează: prezentarea chestiunilor 
de pe ordinea de zi  – pînă la 3 minute, discuţii în cadrul dezbaterilor – pînă la 2 minute, replici – 
pînă la 1 minut. 

Se propune ca consilierii să-şi expună opinia sa în ceea ce priveşte problema ce reprezintă 
obiectul dezbaterilor doar o singură dată.  

A supus votului regulamentul ședinței.  
 
AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  
 

Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  
A menționat că, în conformitate cu art. 20, alin.1) din Legea privind administraţia publică  

locală, este necesar să fie desemnat un consilier care va semna deciziile consiliului, în cazul în 

care preşedintele şedinţei se va afla în imposibilitate de a le semna. S-a propus candidatura 
consilierului Balan Serghei. 

 
AU VOTAT: 
Pro – 27,  Contra – 0,  S-au abţinut – 1.  

 
1.S-A EXAMINAT:”Cu privire la propunerea candidaturilor în calitate de membri ai Consiliului  

   electoral al circumscripţiei electorale mun. Bălţi”. 
Raportor – Irina Serdiuc – secretar al Consiliului municipal Bălți. 

AU LUAT CUVÎNTUL: 

 
Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  

A oferit cuvîntul președintelui comisiei consultative de specialitate. 
 
Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină.  
A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează, cu modificările 

expuse de dl Guțu.  
 

Usatîi Alexandr, consilier, PSRM.  

 A întrebat dacă dna Savciuc Olga are experiență ca funcționar electoral?  
 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți.  
 A răspuns că dna Savciuc Olga activînd în calitate de șef al Secției juridice în cadrul 
Consiliului Raional Sîngerei a activat în calitate de funcționar electoral, dna după specialitate este 

jurist. 
 

Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  
A supus votului proiectul de decizie.  
 

S-A DECIS: 
 

În conformitate cu prevederile Legii RM privind administraţia publică locală nr. 436-XVI 
din 28.12.2006, art. 28 din Codul Electoral nr. 1381 din 21.11.1997, în baza Hotărîrii Comisiei 
Electorale Centrale nr. 1447 din 12.03.2018 prin care a fost stabilită data de 20 mai 2018 pentru 

desfăşurarea alegerilor locale noi pentru funcția de primar al municipiului Bălți, avînd în vedere 
Hotărîrea Comisiei Electorale Centrale nr. 1449 din 12.03.2018 cu privire la aprobarea 

Programului calendaristic pentru realizarea acțiunilor de organizare și desfășurare a alegerilor 
locale noi ale primarilor în unele localități din data de 20 mai 2018, –  

 



Consiliul municipal Bălți DECIDE: 

 
1. Se propun în calitate de membri ai Consiliului electoral al circumscripţiei electorale mun. 

Bălţi următoarele candidaturi: 

 Irina Serdiuc, secretar al Consiliului municipal Bălți;  

 Olga Savciuc, specialist principal al Serviciului audit intern.  

2. Se propun în calitate de membri supleanţi ai Consiliului electoral al circumscripţiei 
electorale mun. Bălţi următoarele candidaturi: 

 Angelina Cernogal, șef al Secției relații cu publicul;  

 Mariana Patrașco, specialist principal al Direcţiei gospodărie comunală.  

3. Secretarul Consiliului municipal Bălţi dna Irina Serdiuc să expedieze prezenta decizie în 
adresa Comisiei Electorale Centrale. 

4. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiei consultative de 
specialitate pentru drept şi disciplină.  

 

AU VOTAT: 
Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  

 
2.S-A EXAMINAT: ”Cu privire la operarea modificărilor în anexa nr.1 la decizia Consiliului  

municipal Bălţi nr. 14/5 din 21.12.2017 “Cu privire la aprobarea 

contractului de subvenţionare a Întreprinderii Municipale “Direcţia 
Reparaţii şi Construcţii  Drumuri  Bălţi” pentru anul  2018”. 

Raportor – Vera Rusu – șef al Direcției generale financiar-economice. 
 
AU LUAT CUVÎNTUL: 

 
Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  

 A oferit cuvîntul președintelui comisiei consultative de specialitate. 
 

Lefter Marcel, consilier, PP ”Partidul Nostru”, secretarul comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină.  
A dat citirii avizul comisiei consultative de specialitate, se anexează.  

 
Frecăuțan Boris, consilier, PP”Partidul Nostru”.  

A menționat că nu participă în procesul de votare deoarece este în conflict de interes. 

 
Marcoci Boris, consilier, fracțiunea ”Pro-Europeană”. 

A menționat că nu participă în procesul de votare deoarece este în conflict de interes. 
 
Buceațchi Pavel, consilier. 

 A întrebat care este necesitatea de a adopta decizie dacă în timpul apropiat vor fi aprobate 
tarife pentru transportarea deșeurilor menajere?  

 
Balan Vitalii, șeful direcției juridice.  
 A răspuns că: 

- în timpul apropiat vor fi aprobate tarife pentru transportarea deșeurilor menajere,  
- vor fi aprobate sau nu dlui nu cunoaște,  

- este o asigurare a unui risc,  
- tariful existent nu poate să acopere cheltuielile existente duse de către ÎM”DRCD Bălți”,  
- în decembrie 2017 Consiliul Municipal Bălți a alocat mijloace financiare pentru acoperirea 

cheltuielilor,  
- documentele se aduc în concordanță cu legislație, deoarece este o greșeală/omitere care a 

avut loc,  



- luînd în considerație că mijloacele alocate sunt subvenții pentru ÎM”DRCD Bălți”, se 

propune de a adopta prezenta decizie.  
 
Buceațchi Pavel, consilier. 

 A menționat că în discuțiile cu dl Șmulschii Ghenadie a apărut o propunere: 
- de a indica în proiectul de decizie o anumită sumă, ce constituie diferența dintre suma, 

plata pentru serviciile poligonului,  
- a indica suma de 700 mii lei, care va fi alocată pentru achitarea salariilor lucrătorilor,  
- cine încurcă de a indica un punct separat, diferența dintre tarife,  

- de a indica suma, diferența dintre plata pentru primirea gunoiului la poligon, care 
corespunde perioadei precedente, și perioadei expuse de către dna Rusu Vera, etc.  

 
Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 
 A răspuns că: 

- prin prezenta decizie nu se precizează bugetul,  
- dar se întroduc modificări în contract de subsidiere, care a fost aprobat în decembrie 2017, 

cînd s-au autorizat lucrările efectuate de ÎM ”DRCD Bălți”, la grupa 05 ”protecția 
mediului”, să asigure curățirea și salubrizarea străzilor, întreținerea drumurilor, etc,  

- pentru a putea transfera suma alocată din buget, este necesar de a întroduce o modificare, 

compensarea acestor cheltuieli pentru a le putea transfera, etc.  
 

Buceațchi Pavel, consilier. 
 A întrebat dacă decizia dată va permite de a transfera mijloace financiare ÎM”DRCD Bălți” 
pentru achitarea salariilor,  

  
Rusu Vera, șefa Direcției Generale Financiar- Economice. 

 A răspuns că: 
- conform p. 2.3. al contractului privind subsidiere, 2712000 lei care, era și pentru acestea 

scopuri,  

- suma dată a fost majorată cu 800 mii lei,  
- se arată doar domeniile de activități/servicii,  

 
Buceațchi Pavel, consilier. 
 A întrebat ce sumă a fost transferată ÎM ”DRCD Bălți”, ce sumă a fost cheltuită, 

corespunde suma sau există difirența, cheltuieli ce nu corespund destinației directe?  
 

Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 
 A precizat despre ce sumă se vorbește, etc.  
 

Buceațchi Pavel, consilier. 
 A menționat că toate întrebările puse în cadrul ședinței puteau să dispară dacă în cadrul 

comisiilor consultative de specialitate avea să participe directorul ÎM ”DRCD Bălți”, etc. 
 
Rusu Vera, șef al Direcției Generale Financiar- Economice. 

 A răspuns că: 
- a fost alocată suma de 2 mln 712 mii lei a fost acordată pînă la 31.12.2017,  

- de la 01.01.2018 ÎM ”DRCD Bălți” trebuia să acumuleze venituri, să execut servicii,  
- raportul prezentat la 01.01.2018, ne arată că, 874 mii lei difirența dintre suma 2712 mii lei 

trebuie returnată în bugetul municipal,  

- ÎM ”Salubrity Solutions ” n-a prezentat baza de clientelă, astfel ÎM n-a acumulat veniturile 
respective pentru activitatea dată,  

- după ce acțiunile preconizate în termen de 2-3 luni vor fi executate ÎM”DRCD Bălți” va fi 
obligată să returneze sumele respective,  

 



Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A întrebat dacă contractul va intra în vigoare după semnare, va fi legală implementarea 
acestei norme, pentru lucrările efectuate retrospectiv?  
 

Balan Vitalii, șeful direcției juridice.  
 A răspuns că: 

- normele se aduc în concordanță cu deciziile adoptate anterior,  
- decizia dată a fost luată în baza constituirii comisiei excepționale, la nivel de prim-

ministru, cînd au fost puse toate întrebările, iar consiliul municipal a decis de a aloca 

mijloace financiare,  
- nu sunt încălcări, deoarece mijloacele financiare au fost alocate în baza deciziei,  

- mijloacele date sunt diferența dintre cheltuieli, în legătură cu dezacordul existent în tarife, 
etc. 

 

Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  
 A supus votului proiectul de decizie.    

 
S-A DECIS: 
 

În corespundere cu art.14 alin.(2) lit.h) şi lit. q) din Legea cu privire la administraţia publică 
locală nr.436-XVI din 28.12.2006, art.4 alin.(1) lit.b) din Legea privind descentralizarea 

administrativă nr.435-XVI din 28.12.2006, art.3 alin.(1) lit.d) şi alin.(5), art.6 alin.(2) lit h), art.14 
alin.(4) lit.h) din Legea serviciilor publice de gospodărie comunală nr.1402-XV din 24.10.2002, 
art.7 alin.(1), art.8 şi atr.29 alin.(1) din Legea privind finanţele publice locale nr.397-XV din 

16.10.2003, art.24 alin.(1) lit. f), art.29 alin.(1) şi art.31 alin. (4) din Legea finanţelor publice şi 
responsabilităţii bugetar-fiscale nr.181 din 25.07.2014, Hotărîrea Guvernului despre aprobarea 

Regulamentului cu privire la modul de prestare şi achitare a serviciilor locative, comunale şi 
necomunale pentru fondul locativ, contorizarea apartamentelor şi condiţiile deconectării acestora 
de la/reconectării la sistemele de încălzire şi alimentare cu apă nr. 191 din 19.02.2002, art.1 şi 

art.14 din Hotărîrea Guvernului cu privire la aprobarea Regulamentului-model al întreprinderii 
municipale nr.387 din 06.06.1994, Ordinul Ministerului Finanţelor nr.208 din 24.12.2015 privind 

clasificaţia bugetară, decizia Consiliului municipal Bălţi nr.14/13 din 21.12.2017 cu privire la 
examinarea adresărilor ”Salubrity Solutions” SRL nr.04-12/17 din 04.12.2017 și nr.01-03/1439 
din 15.12.2017 privind sistarea serviciului  de evacuare a deșeurilor menajere solide de pe 

teritoriul mun.Bălți și luînd în considerație, că cheltuielile efective  pentru evacuarea deşeurilor 
municipale sunt mai mari comparativ cu cheltuielile prevăzute în tarif, – 

 
Consiliul municipal Bălţi DECIDE: 

 

1. Se operează modificări în anexa nr.1 la decizia Consiliului municipal Bălţi nr.14/5 din 
21.12.2017 precum urmează: 

- punctul 1.3.1 se completează cu un nou alineat, avînd următorul conţinut: 
“compensarea diferenței cheltuielilor pentru prelucrarea şi neutralizarea 1 m3 de 
deşeuri municipale, evacuate la poligon cu transportul specializat şi a cheltuielilor 

similare, luate în calcul în tariful pentru transportarea deşeurilor municipale, pînă la 
aprobarea noilor tarife pentru evacuarea deşeurilor municipale”;  

- alineatul patru din punctul 1.3.1. al Contractului “alte cheltuieli pentru programul 
“Protecţia mediului” conform dispoziţiei primarului” – se consideră alineatul cinci.  

2. Se autorizează primarul interimar al municipiului Bălţi să semneze Acordul Adițional la 

Contractul de subvenţionare a Întreprinderii Municipale “Direcţia Reparaţii şi Construcţii 
Drumuri Bălţi” nr.4 din 03.01.2018, ţinîndu-se cont de modificările indicate în punctul 1 al 

prezentei decizii. 



3. Controlul asupra executării prezentei decizii se pune în sarcina comisiilor consultative de 

specializate pentru activitatea financiar-economică, pentru gospodărie municipală, 
administrarea bunurilor şi protecţia mediului, pentru drept şi disciplină.  

 

AU VOTAT: 
Pro – 22,  Contra – 0,  S-au abţinut – 6.  

 
3.S-A EXAMINAT: ” Întrebări și interpelări ale consilierilor”. 
 

AU LUAT CUVÎNTUL: 
 

Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  
 A informat consilierii că în conformitate cu Legea pentru aprobarea Regulamentului-cadru 
privind constituirea şi funcţionarea consiliilor locale şi raionale, consilierii pot adresa întrebări, în 

scris sau oral, primarului şi secretarului Consiliului municipal, şefilor serviciilor publice locale, 
precum şi altor persoane cu funcţie de răspundere invitate la şedinţa consiliului.  

  A întrebat dacă sînt întrebări, interpelări, informații.  
 
Frecăuțan Boris, consilier, PP”Partidul Nostru”.  

A menționat că la dlui s-au adresat locuitorii str- lei Gagarin, str. M.Sadoveanu, a efectua 
reparație în variantă albă, partea carosabilă.  

 
Balan Serghei, consilier, PP”Partidul Nostru”.  
 A menționat că în cadrul audienței s-a adresat cetățeanul mun. Bălți care a solicitat ca în 

ruta nr.25 schema circulației rutei, denumirea stațiilor să fie anunțată în limba de stat, nu numai în 
limba rusă, aceeași propunere a fost făcută către administrația ÎM ”Asociația piețelor”, deoarece 

tichetile cu indicarea prețurilor sunt doar în limba rusă.  
 
Iordan Serghei, consilier, PDM. 

 A menționat că: 
- în cadrul ședinței Consiliului municipal Bălți dlui a făcut careva interpelări,  

- a avertizat conducerea primăriei că în cadrul ședinței din 08.02.2018 a fost făcută 
interpelare, înregistrată pe data de 07, cu o zi pînă la expirarea termenilor, dar a primit dlui 
numai pe data de 23.03.2018, etc. A întrebat de cînd nu există poșta electronică, ÎS”Poșta 

Moldovei”? 
A menționat că: 

- dlui nu înțelege situația,  
- există baza legală care prevede răspundere pentru prezentarea informației cu depășirea 

termenilor,  

- să nu fie o noutate pentru unii în cazul cînd vor veni persoane și vor sancționa funcționarii, 
etc. 

  
Buceațchi Pavel, consilier. 

A întrebat care este soldul disponibil pentru anul 2017, pe ce articol se află, ce sumă a fost 

cheltuită și pe ce scopuri? 
A menționat că: 

- vrea să se întoarcă la întrebarea pusă anterior, privind imposibilitatea utilizării mijloacelor 
fixe (țăvi) de către ÎM Regia”Apă-Canal-Bălți” transferate în contul grantului,  

- dlui a primit răspuns, lista bunurilor, dar pe dlui îl interesează ce vom face cu ele, care sunt 

propunerile: a le vinde, transmite, inclusiv altor raioane,  
- pe dlui nu- l satesface lista prezentată, etc.  

 
Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți.  

A răspuns că: 



- în cadrul ședinței dlui a solicitat lista mijloacelor fixe, neutilizate în procesul tehnologic,  

- în cadrul ședinței Consiliului municipal Bălți dna Rusu a familiarizat consilierii că au fost 
perfectate adresări către Guvernul RM, Ministerul Finanțelor, despre ședința desfășurată 
sub conducerea dlui Octavian Armașu care au examinat subiectul în cauză care este similar 

și în alte unități administrativ-teritoriale și nu poate fi soluționat de sinestătător,  
- mecanismul pentru soluționarea subiectului dat va fi elaborat de Guvernul RM și propus 

APL, pentru a depăși situațiile create,  
- toate adresările, interpilările consilierilor sunt luate la control, dar răspunsul pe subiectul 

dat va fi prezentat de către Guvern, etc.  

A solicitat răspuns privind sumele alocate ÎM”DRCD Bălți”, utilizarea lor: conform destinației 
sau altor necesități, în baza verificărilor, constatărilor, etc.  

A menționat că în cadrul comisiei pentru asigurarea siguranţei traficului rutier şi controlul 
asupra activităţii transportului public pe teritoriul municipiului a fost menționată nu o singură dată 
numele dlui, a menționat că în cazul cînd dlui face interpelări nu este cazul de a nominaliza 

numele consilierului, problema îmbarcării ilicite a pasagerilor pe str. 31 August 1989: regiunea 
grădiniței de copii – mai jos de Catedrala Sf.Constantin și Sf.Elena - SA”Banca de Economii” – 

BC”Moldindconbank”SA, str.N.Iorga, stația lîngă magazinul ”METRO”, staționarea a 
transportului de tonaj mare, lîngă stația de alimentare ”LUKOIL” str. N.Iorga, cercul Autogara, 
rămîne actuală, pînă în prezent, etc. 

 
Grigorișin Nicolai, consilier, PP”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți.  

A răspuns că: 
- numele consilierului rostit, a fost numit la întrebarea, de către cine a fost pusă întrebarea,  
- dlui a rostit trei familii: Iordan, Buceațchi și Grigorișin,  

- colaboratorii IP Bălți au răspuns că încălcări a regulilor de circulație nu sunt,  
- dlui va propune subiectul dat repetat spre examinare, în cadrul comisiei pentru asigurarea 

siguranţei traficului rutier şi controlul asupra activităţii transportului public pe teritoriul 
municipiului,  

- au fost stabilite încălcări doar în debarcarea pasagerilor lîngă Catedrala ”Sf.Constantin și 

Sf.Elena” și str.31 August 1989 – str. Ștefan cel Mare și Sfînt,  
- după comentariul IP Bălți, mașinilor cu 5-7 locuri, wolksvagen, nu sunt transportatori de 

pasageri,  
- întrebarile vor fi puse din numele dlui Buceațchi și Grigorișin,  
- colaboratorii IP Bălți au răspuns că îmbarcării/debarcări ilicite a pasagerilor în transport cu 

20-etc. locuri /taxi-maxi n-au fost depistate, etc. 
 

Povonschii Vitalii, consilier. 
A menționat că: 

- fracțiunea ”PCRM” a primit decizia de a modifica denumirea ”За развитие 

Бэлць”/”Pentru dezvoltarea Bălțului”,  
- colegii din cadrul consiliului municipal Bălți pot să se adere în componența fracțiunii noi 

create,  
- fracțiunea nu va fi politică,  
- ei vor schimba situația în mun. Bălți, deoarece așa situație catastrofală în ultimii 25 de ani 

n-a existat,  
- este folosit numele dlui Panciuc, care foarte bine se isprăvea cu îndeplinirea atribuțiilor, și 

bugetul era cu mult mai mic,  
- nu se poate de învinuit pe dl Mahu, Șeremet,  
- drumurile, ÎM sunt într-o stare deflorabilă,  

- este necesar de schimbat deciziile privind organizarea sistemelor existente,  
- fracțiunea este deschisă nu numai pentru consilieri se va crea o platformă unde vor putea 

adera ingineri cu experiență, oameni care pot propune fapte concrete, pentru a depăși 
situația creată, etc. A prezentat procesul verbal.  
 



Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 

pentru drept şi disciplină. 
A întrebat dacă dlui are careva propuneri concrete. A cerut iertare, pentru mențiune, dar a 

menționat că pe parcucs de 2,6 ani vocea dlui a fost auzită pentru prima dată, pe parcurs acestei 

perioade dlui n-a făcut nici o adresare, propuneri constructive pentru a îmbunătăți ceva, a schimba 
ceva, etc.  

 
Povonschii Vitalii, consilier. 

A menționat că: 

- după opinia dlui ar fi bine propunerile de prezentat în scris,  
- nu este clar prezența dlui Rubțov în cadrul ședințelor consiliului municipal Bălți, 

învinuirilor ironate, întrebărilor privind existența sau neexistența fracțiunii PCRM, în loc 
de a pune dlui întrebări,  

- încă doi ani în urmă dlui a propus de a crea baza de date, de a dezvolta ÎM, de a se refuza 

de concesiuni, lipsa specialiștilor, etc.,  
- că în prezent trebuie să persiste o singură condiție:să fie lăsată la o parte politica și să fie 

întreprinse acțiuni concrete,  
- actualmente este totul politizat, etc.  

 

Grițco Elena, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele comisiei consultative de specialitate 
pentru drept şi disciplină. 

A menționat că dlui nu numai la ședințele consiliului tăcea dar nici nu participa la lucrările 
comisiei consultative de specialitate. A întrebat cînd au fost ridicate întrebările menționate? A 
menționat că nu o interesează cine cu ce s-a ocupat o interesează prezentul, Dlui solicită de a nu 

învinui pe cineva, și de a face ceva concret, etc. A întrebat dacă dlui are propuneri de a schimba 
situația. A solicitat de a expune măcar două propuneri. 

 
Povonschii Vitalii, consilier. 

A răspuns că dlui va pregăti propuneri în comun cu specialiști, problema importantă în 

prezent este evacuarea deșeurilor, a informat despre 7-8 zone de colectare a deșeurilor,  
 

Grigorișin Nicolai, consilier, PP”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți.  
A întrebat: 

- cum a participat dl Pavonschii în proces de dare în concesiune a serviciului SRL”Salubrity 

Soltions”?  și nu numai dar și celor ce au activat înainte?  
- Că conform declarațiilor făcute în ultimii doi ani s-au distrus drumurile,  

- Ce a întreprins dlui stînd 10 ani, pentru a avea drumuri, gunoiște, procurarea tehnicii 
pentru acestea întreprinderi și că nu sunt specialiști la întreprindere?  
A menționat că: 

- la ÎM sunt specialiști minunați,  
- dlui minte, deoarece pe parcurs de 2 ani dlui niciodată n-a abordat problema bazei de date,  

- dlui a activat cu dl Pavonschii într-o singură comisie, la care dlui în rare cazuri a participat, 
etc. 

 

Povonschii Vitalii, consilier.  
A răspuns că nu este cazul de a face agitație politică, fără aplicarea minciunilor, etc. 

 
Grigorișin Nicolai, consilier, PP”Partidul Nostru”, primarul interimar al mun. Bălți.  

A răspuns că: 

- dlui duce pe toți în eroare, spunînd că situația este catastrofală, deoarece astfel de situație 
catastrofală în ultimii 25 de ani n-a existat,  

- dl Panciuc este victima jocurilor, etc., 
- colegii dlui totul cunosc. 

 



Buceațchi Pavel, consilier. 

 A menționat că : 
- în sală este președinte și orice consilier poate să ie ie cuvînt doar cu permisiune,  
- a aderat la fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”, ca răspuns la adresarea perfectată de 

secretarul Consiliului municipal Bălți. 
 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți.  
 A răspuns că: 

- dlui a primit adresarea, deoarece în perioada dată dlui n-a fost membrul Fracțiunii 

”PCRM”,  
- dlui trebuie să prezinte proces verbal nr. 1 că dlui a aderat la fracțiunea ”PCRM”,  

- procesul-verbal nr.2, că ați modificat denumirea fracțiunii, etc. 
 
Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”.  

 A menționat că este deajuns declarația orală.  
 

Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți.  
 A răspuns că: 

- conform Legii RM nr.457, Constituirea fracţiunii se consemnează într-un proces-verbal. 

Procesul-verbal şi declaraţia cu privire la constituirea fracţiunii se transmit preşedintelui 
şedinţei pentru a fi anexate la procesul-verbal al şedinţei consiliului, 

- consilierii din partea partidelor, organizaţiilor social-politice şi blocurilor electorale care nu 
au întrunit numărul necesar pentru a constitui o fracţiune, precum şi consilierii 
independenţi se pot reuni pentru a constitui o fracţiune sau se pot afilia altor fracţiuni,  

- fracţiunile constituite îşi aleg organele de conducere sau conducătorii, 
- la momentul intrării dlui Buceațchi în consiliul municipal, exista fracțiunea ”PCRM”, 

constituită din 3 consilieri: dl Pavonschii, dl Ciornîi și dl. Mahu, la care a fost ridicat 
mandatul de consilier, orice modificare se face în proces-verbal, procesul-verbal de 
constituire a fracțiunii poate fi prezentat mass-mediei,  

- legea trebuie respectată.  
 
 

Povonschii Vitalii, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”.  
A menționat că problema existenței fracțiunii a fost discutată trei ore cînd au fost aleși 

viceprimarii. 

 
Serdiuc Irina, secretarul consiliului municipal Bălți.  

 A răspuns că candidaturile pentru funcția de viceprimar n-a fost consultată cu fracțiunea 
PCRM, dar cu un singur membru, dl Povonschii, deoarece în ziua alegerii viceprimarilor, 
fracțiunea PCRM de-jure n-a existat, conform legislației. 

 
Ghițu Vladimir, consilier, președintele fracțiunii ”Pro-Europeană”. 

 A menționat că: 
- suma datoriilor ÎM ”Regia”Apă-Canal-Bălți” este catastrofală, a solicitat ca conducerea ÎM 

”Regia”Apă-Canal-Bălți” să vină cu o listă de măsuri pentru a rezolva problemele cele mai 

urgente: datorii pentru salariu, care sunt acțiunile pentru o posibilă reformare a 
întreprinderii, luînd în considerare regionalizarea serviciului,  

- ÎM ”Regia”Apă-Canal-Bălți” nu va putea întoarce datoriile în ultimii 10-100 ani, doar prin 
reorganizare/reformare,  

- fostul vicedirector care a avut intenția de a reorganiza această întreprindere, care a fost 

concediat din motive necunoscute, pentru dlui cel puțin, etc.  
 

Iordan Serghei, consilier, PDM, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”.  
A menționat că a aderat la fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 
 



 

Lisnic Antoniu, consilier, fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”.  
A menționat că a aderat la fracțiunea ”Pentru dezvoltarea Bălțului”. 

 

Bondari Olga, consilier, PP ”Partidul Nostru”, președintele ședinței.  
A supus votului închiderea şedinţei a VII-ea extraordinare a Consiliului municipal Bălţi din 

23.03.2018 şi i-a mulţumit pe cei prezenţi pentru participare.  
 

AU VOTAT: 

Pro – 28,  Contra – 0,  S-au abţinut – 0.  
 
 

 
 

 
 

Preşedintele şedinţei a VII-ea  

extraordinare a Consiliului 
municipal Bălţi        Bondari Olga 

 
 
 

Secretarul Consiliului  
municipal Bălţi        Serdiuc Irina 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 

 
 
 

 
 



 

 
Anexa nr. 1 

la procesul-verbal 

nr. VII din 23.03.2018 
 

 
Lista consilierilor prezenţi  

la şedinţa a VII-ea extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 223.02.2018 
 

1. Badiuc Evghenia 
2. Balan Serghei 
3. Bînzari Igor 

4. Bondari Olga 
5. Buceațchi Pavel 

6. Ceaicovscaia Galina 
7. Cimili Eduard  
8. Cheptenari Vladimir 

9. Dilion Diana 
10. Dobrogeanu Vasile 

11. Ghițu Vladimir 
12. Grădinaru Renata 
13. Grițco Elena 

14. Iordan Serghei 
15. Frecauțan Boris 

16. Lefter Marcel 
17. Lisnic Antoniu 
18. Marcoci Boris 

19. Oserbaeva Svetlana 
20. Poneatovschi Alexandru 

21. Popenco Raisa 
22. Povonschii Vitalii 
23. Rojac Nina 

24. Șvarț Mihail 
25. Topolnițki Oleg 

26. Tuceac Boris 
27. Usatîi Alexandr 
28. Vacarciuc Vadim 

 
 

 
 

 

 
Secretarul Consiliului  

municipal Bălţi        Irina Serdiuc 
 
 

 
 

 
 
 



 

 
 Anexa nr. 2  

la procesul-verbal 

nr. VII din 23.03.2018 
 

Lista consilierilor absenţi  
la şedinţa a VII-ea extraordinară a Consiliului municipal Bălţi 

din 23.03.2018 

 
 

1. Basistîi Igor  
2. Ciornîi Andrei 
3. Cojuhari Iuri 

4. Cudreașova Svetlana 
5. Pasat Dmitri  
6. Rîbac Elena 

7. Șaric Oleg 
 

 
 
 

 
 

Secretarul Consiliului  
municipal Bălţi        Irina Serdiuc 


